
 
 

1 
 

PROTOKÓŁ NR XXXV/13 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

23 PAŹDZIERNIKA 2013 ROKU 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Informacja o stanie oświaty. 
6. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie uchwalenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego 

Gminy Reńska Wieś (obejmujący obszar położony w sołectwach: Bytków, 
Długomiłowice, Gierałtowice, Łężce, Naczysławki, Pociękarb, Radziejów, Reńska 
Wieś, Większyce), 

7. Informacja o realizacji budżetu gminy za I półrocze 2013 roku. 
8. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
- w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2013 rok, 
- w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś  

– działka 1041/2 obręb Długomiłowice, 
- w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś– 

działka 480/4 obręb Komorno. 
9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
10. Zapytania i interpelacje. 
11. Zamknięcie obrad. 

 

Obrady XXXV sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecnych 15 radnych ze statutowego składu 15 radnych. 

Ad. 1 Otwarcia XXXV obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący 

Rady Gminy- Krystian Flegel, który powitał radnych, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, sołtysów, zaproszonych gości, następnie stwierdził 

prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku 

obrad. 

Wójt Gminy- M. Wojciechowski wnioskował o zmiany w pkt 8 Głosowanie nad 

projektami uchwał polegające na: 

1. wykreśleniu uchwał: 

- w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta jako podstawy obliczania podatku 

rolnego, 

- w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych, 
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2. wprowadzeniu uchwał: 

- w sprawie której intencją jest udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu 

terytorialnego, 

Wójt- M. Wojciechowski:  Powiat będzie składał wniosek o dofinansowanie remontu 

drogi Mechnica- Walce z Narodowego Programy Przebudowy Dróg Lokalnych. Zwrócił 

się do gminy o współfinansowanie remontu na odcinku Mechnica – Kamionka do granicy 

z Gminą w wysokości 10% kwoty po przetargu. Wstępnie mówiłem o tej kwocie na 

wspólnym posiedzeniu komisji, wniosek został złożony przez Powiat na 562.000 zł w 

związku z tym 10% to nie będzie 80.000 zł tak jak szacowałem, tylko to będzie 

maksymalnie 56.000 zł, a być może po przetargu to będzie jeszcze mniej. W uchwale 

napisaliśmy 60.000 zł, ale to jest orientacyjna kwota. 

- w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś– 

działka 480/4 obręb Komorno. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie nad zmianą porządku obrad. 

Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za 

zmianą porządku obrad, 14 radnych głosowało „za”, 1 radny- B. Dembończyk głosował 

przeciw. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przeszedł do realizacji punktu 2 porządku obrad 

w związku z czym przekazał głos Wójtowi Gminy- Marianowi Wojciechowskiemu. 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska 

Wieś za okres od 29 sierpnia do 23 października 2013 r. stanowiące załącznik do 

protokołu. 

Ponadto Wójt- M. Wojciechowski poinformował o tym, iż: 

Zgodnie z nową ustawą firmy, które odbierają odpady komunalne, właściwie to gmina ma 

obowiązek, ale ponieważ przystąpiliśmy do Związku Czysty Region ten obowiązek został 

scedowany na Czysty Region, a Czysty Region zawarł go w specyfikacji przetargowej, 

mają być utworzone PSZOK-i. Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w 

skrócie PSZOK. Takie punkty mają być na ternie gminy, przynajmniej jeden. Ponieważ 

przetarg został ogłoszony tylko na jeden rok w związku z tym te firmy nie tworzą tych 

punktów z tego względu, że gdyby je stworzyć w ciągu jednego roku to wtedy za te 

odpady nie płacilibyśmy po 12,50 zł tylko około o połowę więcej. Utworzenie takiego 

punktu kalkulowane jest na ok. 300.000 zł. Te 300.000 zł wkalkulowane w cenę odpadów 

spowodowałoby, że ta cena wzrosłaby mocno, dlatego jest takie rozwiązanie przez 

najbliższy rok, że będą to takie przewoźne PSZOK-i. One będą w czterech miejscach na 
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terenie Gminy, w Długomiłowicach, Reńskiej Wsi, Większycach i prawdopodobnie w 

Komornie, przez jeden dzień. Tam będzie można te odpady oddawać, a prawdopodobnie w 

następnym przetargu, który będzie ogłoszony na 3 lata taki PSZOK będzie budowany. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 29 

sierpnia do 23 października 2013 r.  zawiera następujące punkty: 

- 31.VIII- Otwarcie turnieju drużyn młodzieżowych pucharu DFK w piłce nożnej na 

ORLIKU. 

- 1.IX- Dożynki Powiatowo– Gminne w Mechnicy. 

- 8.IX- Festyn w szkole w Reńskiej Wsi. 

- 9.IX- Spotkanie klubu seniora- radni: Dembończyk, Krybus, Ludwig, Majnusz, Wójt 

przed spotkaniem z Marszałkiem. 

- 10.IX- Posiedzenie wspólne Komisji Stałych rady Gminy Reńska Wieś, spotkanie z 

Marszałkiem dot. działki na poligonie. 

- 15.IX- Pałac Większyce, prelekcja Zamki Gminy Reńska Wieś oraz konkurs 

fotograficzny dot. kapliczek w Gminie Reńska Wieś. 

- 17.IX- Posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

- 5.X- Spotkanie z parami obchodzącymi jubileusz 50 lat po ślubie. 

- 15.X- Dzień Edukacji Narodowej w GOK Reńska Wieś, spotkanie z emerytowanymi 

nauczycielami i dyrektorami szkół. 

- 22. X- Rada Sołecka Reńska Wieś.  

W poczcie wpłynęły pisma: 

• Wojewody Opolskiego dotyczące oświadczeń majątkowych, 

• Podanie Pana Janaska w sprawie kupna działki w Komornie, 

• Dyrektora Oddziału KRUS w Głubczycach z prośbą o umożliwienie wystąpienia 

przedstawicielowi KRUS na obradach sesji 

Ad. 4 Przewodniczący Rady- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym Komisji 

w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 29 sierpnia do 23 

października 2013 r.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja Rewizyjna miała posiedzenie 

18 września. Tematem posiedzenia była analiza wykonania budżetu gminy za I półrocze 

2013 roku oraz kontrola realizacji inwestycji za I półrocze 2013 roku. Komisja nie 

stwierdza w tym zakresie żadnych zastrzeżeń. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- Violetta Nabrdalik:  W okresie 

międzysesyjnym Komisja Społeczno- Oświatowa miała dwa posiedzenia. Pierwsze odbyło 
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się 23 września, na którym wróciliśmy do okresu ferii letnich, gdzie pan Wójt Domek 

poinformowała jak one przebiegały. Jak, co roku zajęcia odbywały się w Gminnym 

Ośrodku Kultury, brało w nich udział 50 dzieci z terenu całej gminy. Oprócz bogatej oferty 

z jakiej dzieci mogły skorzystać na miejscu, odbywały się również wyjazdy, piknik na 

Dębowej, czy też wycieczka do Żor i Brzegu. Kolejną kwestią był stan przygotowań do 

nowego roku szkolnego. Zdaniem pana Wójta i większości, a może i wszystkich członków 

komisji szkoły są dobrze przygotowane do nowego roku szkolnego. Jeśli chodzi o 

transport to uczniów z terenu naszej gminy dowozi jedna firma z Kędzierzyna- Koźla. Jest 

to firma Ariva. Na zakończenie posiedzenia gościliśmy 5 przedstawicieli z 8 istniejących 

LZS z terenu gminy. Głównie byli to panowie prezesi, którzy zapoznali członków komisji 

z funkcjonowaniem tychże klubów, zespołów. Kolejne posiedzenie to było wspólne 

posiedzenie, 17 października, w którym uczestniczyły wszystkie komisje.  

Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej- Joachim Majnusz: Członkowie 

Komisji Finansowo- Gospodarczej brali udział we wspólnym posiedzeniu, które odbyło się 

17 października. Wspólnym tematem było ustalenie stawek podatkowych na 2014 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny- M. Polanik: Media pisały, że na spotkaniu z Prezydentem w Opolu gminy 

podpisywały porozumienie odnośnie specjalnej strefy demograficznej, czy coś takiego 

było? Drugie pytanie, jaka firma realizuje inwestycje na poligonie w Pokrzywnicy? 

Wójt- M. Wojciechowski: Na spotkaniu z panem Prezydentem, rzeczywiście było 

podpisywane porozumienia dotyczące opolskiej karty seniora i rodzin wielodzietnych. 

Wspominałem o tym, że w przyszłym roku, pewnie będziemy zastanawiali się w jaki 

sposób tym grupom mieszkańców pomagać. Ma to odbywać się w ramach pomysłu na 

opolską specjalną strefę demograficzną. Moje odczucia z tym związane są mieszane, bo 

rozumiem w dużych miastach gdzie można seniorom i rodzinom wielodzietnym 

zaoferować pewne ulgi, czy pewne możliwości w zmniejszeniu wydatków w korzystaniu z 

obiektów, których gmina jest właścicielem, a gdzie wstęp czy sposób korzystania jest 

odpłatny. Natomiast na terenie wiejskim takich w zasadzie możliwości za bardzo nie ma. 

Wejście do domu kultury jest zawsze za darmo, jak robimy koncert, czy inny występ też 

jest za darmo. Pytanie ewentualnie na jakich zasadach można by wspierać takie przypadki, 

gdzie np. grupa seniorów chce pojechać na basen. W jakim zakresie to dofinansować, ten 

wyjazd na basen? Do tej pory też wspieraliśmy takie rozwiązania. Przy czym jeżeli chodzi 

o opolską kartę seniora i rodzin wielodzietnych to ma być zapisane, że np. osoby od 65, 70 

roku życia czy rodzina, która ma 3 i więcej dzieci może korzystać z takich usług. Myślę, że 
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ten temat będzie przedmiotem naszych rozmów ale w przyszłym roku, gdy trzeba będzie w 

związku z podpisanym porozumieniem stworzyć ofertę dla tych grup ludności. 

Jeżeli chodzi o drugie pytanie, jaka firma wykonuje zadanie. Jest to konsorcjum 3 firm, 

byłe PRDiM z Kędzierzyna- Koźla, teraz inaczej się nazywa, plus firma z Głubczyc i firma 

z Opola. W sumie dysponujące sprzętem, wykonujące duże zadania. To jest zadanie realne. 

To jest zadanie do zrobienia. Mamy harmonogram taki, że w tym roku mają przerobić 

4.000.000 zł z groszami chcielibyśmy żeby to przerobili, tak, żeby do 15 grudnia wystawili 

fakturę, bo Urząd Marszałkowski ma 2 tygodnie na refundację, a my byśmy chcieli, że, jak 

zawieziemy fakturę w tym roku, to żebyśmy jeszcze w tym roku dostali pieniądze z 

powrotem, bo jak ich nie dostaniemy w tym roku z powrotem to na koniec roku wynik 

budżetowy będzie nie ciekawy. Na tym nam zależy, więc będziemy na tę firmę naciskać. 

Dużo zależy od pogody. Tam jest dużo prac ziemnych. Jeżeli pogoda pozwoli te prace 

wykonywać to pewnie da się to zrobić. Jeżeli będą kłopoty to pewnie nie. 

Radny- B. Dembończyk: Mówił pan, o firmie ubezpieczeniowej, która niby została 

zmieniona. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Nie firma ubezpieczeniowa została zmieniona tylko broker, 

który wyłania firmy ubezpieczeniowe. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Być może firmy ubezpieczeniowe zostaną te same. Firma 

przedstawiła ofertę wydaje nam się, że lepszą. Gdybyśmy nie byli przekonani, że lepszą to 

byśmy jej nie zmieniali. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził  przerwę w obradach do godz. 1430. Po 

przerwie obrady wznowiono od punktu 5 porządku obrad. 

Ad. 5 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przywitał przybyłych na obrady sesji 

dyrektorów szkół i przedszkoli z Gminy Reńska Wieś, po czym kolejno przekazał głos: 

Z-cy Wójta- J. Domek, który przedstawił w formie pokazu slajdów informację o stanie 

światy w Gminie Reńska Wieś, ponad to poinformował: 

Z-ca Wójta- J. Domek: Pełne zrozumienie wśród dyrektorów, aby tylko niezbędne 

wydatki były w tym roku budżetowym. Mamy dane, ja często monitoruję z dyrektorami i 

wydziałem finansowym te wszystkie dane, przynajmniej raz w miesiącu żeby mieć pełny 

nadzór nad wydatkami. Z mojej wiedzy, nie ma zagrożenia, że plan jaki został nakreślony 

będzie przekroczony, łącznie i z Komornem. Na dzień dzisiejszy sytuacja jest dobra. 

Niestety wiadomość, która przyszła, że mamy 300.000 zł mniej. Niestety tak się stało, że 

jedna z wag, ta, która dotyczy mniejszości narodowej z 1,20 schodzi na 1,10. Tylko tym 

sposobem brakuje Gminie około 100.000 zł. Prosty zabieg ministra. Niestety na tej wadze 
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tyle tracimy. Sądzę, że te budżety, które są zgłoszone przez dyrektorów również, 

dyrektorzy z pełnym zrozumieniem podeszli do tematu i to niezbędne minimum zostało 

przyjęte na rok 2014 z wiedzą taką, że jeżeli pojawią się możliwości, środki do tego aby w 

jakiś sposób dofinansować szczególnie inwestycje bądź większe zakupy wówczas 

będziemy w tym temacie rozmawiać. Takie skromne budżety, nie znaczy to, że nic się nie 

inwestuje w szkołach. Państwo za chwilę zobaczycie, że gospodarność dyrektorów w tym 

zakresie jest bardzo duża. Jest wiele prac związanych z tematem bazy bez finansowych 

obciążających budżet gminy. Kończąc finanse w oświacie są na dobrym poziomie. 

Dyrektor Społecznej Szkoły Podstawowej im. Ks. Jana Twardowskiego w Mechnicy- 

Elżbiecie Dziuda, 

Dyrektor Zespołu Gimnazjalno- Szkolnego w Długomiłowicach- Jolancie Belko, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Pokrzywnicy- Joannie Bęben, 

p.o. Dyrektora Zespołu Szkół w Komornie- Bernardowi Marks, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Reńskiej Wsi- Jadwidze Matuszewskiej, 

Dyrektor Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Większycach- Izoldzie Kozupa, 

którzy przedstawili informacje o placówkach przez siebie kierowanych. 

Ad. 6 Projekt uchwały Nr XXXV/224/13 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel powitał projektantów MPZP Gminy Reńska 

Wieś, Grzegorza Kołosionek, Jana Grajczyk, Kierownik Referatu Budownictwa i Ochrony 

Środowiska w Urzędzie Gminy w Reńskiej Wsi- Urszulę Szczypińską, po czym oddał im 

głos. 

Projektant MPZP dla Gminy Reńska Wieś- G. Kołosionek: Miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego gminy Reńska Wieś został sporządzony na wniosek 

pana Wójta, na podstawie uchwały o przystąpieniu do opracowania planu. Głównym celem 

projektu było wyznaczenie terenów pod lokalizację elektrowni wiatrowych w gminie oraz 

podporządkowanie terenów zabudowanych w miejscowościach dookoła terenów pod 

elektrownie wiatrowe. Celem było sprawdzenie oddziaływania elektrowni na te tereny. 

Cały plan został przeprowadzony zgodnie z procedurą, która jest zawarta w ustawie o 

planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Został sporządzony wniosek o zmianę 

przeznaczenia gruntów na cele nierolnicze. Większość procedury zajęło uzyskanie zgody 

ministra, następnie w ostatnich miesiącach plan był tutaj wyłożony do publicznego 

wglądu, była dyskusja publiczna, zainteresowanie było niewielkie. Zostały wniesione 4 

uwagi. Wszystkie uwagi zostały rozpatrzone pozytywnie i uwzględnione w planie. 
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Obecnie znajdujemy się na ostatnim etapie, czyli na uchwaleniu planu. Będzie jeszcze 

weryfikacja u Wojewody, wtedy plan wejdzie w życie po 14 dniach od opublikowania. 

Pojawiło się zgodnie z zapisami w studium wiele nowych terenów pod zabudowę, pod 

inwestycje, w tym również elektrownie wiatrowe. Całe istniejące zagospodarowanie 

zostało również uwzględnione w tym planie. Plany otrzymali państwo przed sesją. 

Sołtys Sołęctwa Większyce- K. Pogodzik: W jakich miejscowościach będą stały te 

wiatraki? 

Projektant MPZP dla Gminy Reńska Wieś- G. Kołosionek: To są obręby, nie w 

miejscowościach nie w terenach zabudowanych tylko w obrębach geodezyjnych. To jest 8 

obrębów- Bytków, Długomiłowice, Gierałtowice, Łężce, Naczysławki, Pociękarb, 

Radziejów, Reńska Wieś, Większyce. Teren planu wchodzi w obręb Większyce, ale tam 

nie będzie lokalizacji elektrowni w tej części obrębu Większyce. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypińska: My jesteśmy po 

całym procesie, który obowiązuje zgodnie z ustawą. Jeżeli w trakcie, w wymaganym, w 

terminie wyznaczonym nie było żadnych uwag podejrzewam, że byłyby gdyby ktoś pytał. 

Radny- W. Krybus: Pan powiedział, że wniesiono 4 uwagi. Jak ja dzwoniłem do urzędu, 

to mi powiedziano, że nie ma uwag. Czyli jednak, 3 uwagi oprócz tej mojej były 

wniesione. O jednej wspominał pan Wójt na ostatniej komisji w Gierałtowicach, a te dwie 

dotyczyły czego. 

Projektant MPZP dla Gminy Reńska Wieś- G. Kołosionek: Zostały wniesione podczas 

dyskusji publicznej. Jedna uwaga przez pana i później jeszcze została wniesiona przez 

sołtysa Gierałtowic o przeznaczenie terenów sportu i rekreacji. To są 4 uwagi, wszystkie są 

uwzględnione. 

Radny- W. Krybus: Jedna z tych uwag była żeby linie poniżej średniej były lokalizowane 

napowietrznie, a nie pod ziemią. To nam teraz wyszło w Większycach. Ale jak będzie 

robiony plan dla Reńskiej Wsi, Większyc, Długomiłowic można zrobić taki zapis, że jak 

już wszędzie tak samo napowietrznie, żeby lokalizacje tych linii były wzdłuż dróg. Mamy 

w Długomiłowicach takie sytuacje, zasilone w energię są wszystkie budynki, ale słupy nie 

stoją przy drogach  żeby się takie sytuacje nie powtarzały przy nowych planach. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Rzecz polega na tym, że tak jak państwu mówiłem, Zarząd 

Tauronu w Krakowie powołał stanowisko ds. kontaktów z samorządami. Był u nas 

przedstawiciel i zwracałem uwagę właśnie na te problemy. Wyobrażam sobie, że w tej 

chwili tak jak państwu mówiłem, że jeżeli zakład energetyczny będzie na terenie gminy 

chciał coś robić to będzie z nami to konsultował. Zwracałem na to uwagę i wtedy 
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będziemy dochodzili do konsensusu gdzie i w jaki sposób te linie lokalizować. To, co w tej 

chwili jest to zaszłość stara. To jest tak jak było z telefonami, na etapie kiedy trzeba było 

telefonów nikomu nie przeszkadzał żaden słup, każdy się zgadzał, kopcie, budujcie bo my 

telefony potrzebujemy. Dzisiaj już obywatele mają w połowie komórki, ze stacjonarnych 

nie korzystają i słupy im przeszkadzają, więc podobnie z tymi energetycznymi słupami, w 

momencie kiedy elektryfikowano wioski to ludzie mówili budujcie, pewnie jak 

najszybciej, jak najbliżej, jak najlepiej żebyśmy mieli prąd. Dzisiaj przy tej infrastrukturze, 

która mamy i chcemy zabudowywać te słupy są przeszkodą. 

Radny- W. Krybus: Widzi pan, w Reńskiej Wsi, ul. Raciborska, musi być i prąd i telefon 

ale te słupy, przynajmniej telekomunikacyjne nie muszą stać w środku chodnika, a stoją. 

Mogłyby stać przy płocie. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tylko słupy stawiano jak jeszcze chodników nie było. 

Radny- W. Krybus: Czy to można wymusić planem? 

Projektant MPZP dla Gminy Reńska Wieś- G. Kołosionek: To byłoby bardzo 

niebezpieczne ponieważ w sytuacji kiedy nie byłoby możliwości lokalizacji linii 

elektroenergetycznej wzdłuż drogi to można by jakąś inwestycje zaprzepaścić, przez to, że 

nie można tej linii poprowadzić inaczej. 

Wójt- M. Wojciechowski: Każdy projekt, kiedy chce umieścić coś na terenie gminnym, a 

najczęściej tak jest bo ludzie ze swoich posesji chcą wyrzucać wszystko, więc najlepiej z 

gminą się rozmawia, my w warunkach stawiamy gdzie to ma być. W planie nie uzyska się 

takich wskazań, że słup ma stać, np. 15 cm od płotu, takich rzeczy się w planie nie pisze. 

To jest zbyt szczegółowe. 

Projektant MPZP dla Gminy Reńska Wieś- G. Kołosionek: Plan dopuszcza lokalizację 

wzdłuż dróg, więc tu nie będzie  blokady do lokalizacji słupów. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To jest w umowach zawarte, między zakładem energetycznym, 

a właścicielem gruntu, gdzie umieszcza słup. To właściciel określa, że to ma stać tak i tak 

w danym miejscu. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypińska: Za parę lat 

zmieni się pogląd na slupy i wszyscy powiedzą, idziemy z zasilaniem do ziemi i będziemy 

stawiać latarnie. 

Radny- W. Krybus: To od razu zrobić taki zapis. 

Wójt- M. Wojciechowski: Myślę, że byłoby to niebezpieczne, zbyt daleko idące. Lepiej 

na etapie projektu rozważyć każdą sytuację, bo jak jest zapis w planie to jest już sztywno, 
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nie ma dyskusji, a tutaj jeżeli weźmiemy problem z oświetleniem, raz może być lepiej tak, 

a raz tak. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Każdy z radnych otrzymał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zamknął dyskusję po czym zarządził głosowanie 

nad projektem uchwały. Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, 

radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), od głosu wstrzymało się 2 

Radnych- B. Dembończyk M. Polanik.  

Ad. 7 Skarbnik Gminy- R. Słociak odczytała uchwałę nr 381/2013 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 11 września 2013 r. w sprawie informacji z 

wykonania budżetu Gminy Reńska Wieś w okresie od 1 stycznia 2013 roku do 30 czerwca 

2013 roku. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przeszedł do 

realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 8  Projekt uchwały Nr XXXV/225/13 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości, 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt uchwały po czym zarządziła 

głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (13 głosów „za”), od głosu wstrzymało się 2 Radnych- B. 

Dembończyk, I. Mainka. 

Projekt uchwały Nr XXXV/226/13 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013, 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos, Skarbnik Gminy- R. Słociak, 

która omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny- W. Krybus: Dlaczego musimy płacić za świadczenia z tytułu transportu dzieci do 

szkół? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Jeżeli ktoś ma dziecko niepełnosprawne, które dowozi do 

szkoły specjalnej, my musimy pokrywać koszty dowozu. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To nie jest transport, który Ariva nam świadczy tylko 

prywatny to jest dopłata do transportu dziecka do szkoły specjalnej. 

Radna- S. Geller: Który fragment ul. Naczysławskiej ma być remontowany w ramach 

„schetynówki”? 
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Wójt- M. Wojciechowski: We wniosku są złożone ul. Długa, Stara i Stara do 

Naczysławskiej, odnoga. Do wniosku składamy wszystko. Ten akurat odcinek jest w 

najlepszym stanie. Dokumenty zrobiliśmy na wszystko. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 

15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 

głosów „za”), od głosu wstrzymał się 1 Radny- M. Polanik. 

Projekt uchwały Nr XXXV/227/13 w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (14 głosów „za”), wstrzymał się Radny- M. Polanik. 

Projekt uchwały Nr XXXV/228/13 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Reńska Wieś– działka 1041/2 obręb Długomiłowice; 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - Z. Steuer odczytał projekt uchwały. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jest to działka, po wyrobisku w Długomiłowicach, z którą cały 

czas jest problem. Firma prywatna chce to kupić i zwozić z Polskiej Cerekwi kamienie i 

ziemię, które zostają po oczyszczeniu buraków.  

Radny- B. Dembończyk: Obawiam się, czy tam nie będzie podobnie jak na Dębowej. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dzisiaj na działce w Dębowej jest porządek. Jest to teren, z 

którym mamy cały czas problem, albo ktoś tam kradnie piasek, albo ktoś nawiezie gruzu, 

albo śmieci i musimy co chwilę tam posyłać koparkę, sprzątać, pilnować, a jak będzie to 

teren prywatny to będzie to pilnowała osoba prywatna i ona będzie za to ponosiła 

odpowiedzialność. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. 

Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za 

przyjęciem uchwały (8 głosów „za”), od głosu wstrzymało się 5 Radnych:- S. Geller, J. 

Kołkiewicz, M. Polanik, V. Nabrdalik, D. Rak, przeciw głosowało 2 radnych: B. 

Dembończyk, U. Marks. 

Projekt uchwały Nr XXXV/229/13 w sprawie której intencją jest udzielenie pomocy 

finansowej jednostce samorządu terytorialnego; 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym zarządził 

głosowanie. 
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Do głosowania przystąpiło 15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (15 głosów „za”). 

Projekt uchwały Nr XXXV/230/13 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Reńska Wieś– działka 480/4 obręb Komorno. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt uchwały po czym otworzył 

dyskusję. 

Radny- W. Krybus: Czy ma, ta działka dostęp do drogi publicznej? 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska- U. Szczypińska: Ma do drogi 

gminnej. 

Radny- B. Dembończyk: Dlaczego ta działka musi być sprzedawana dzisiaj, w ogóle czy 

musi  być sprzedawana? 

Wójt- M. Wojciechowski: Bo jest osoba, która zgłosiła wniosek o kupno tej działki i 

deklaruje, że będzie ją wykorzystywała do celów związanych z działalnością gospodarczą. 

Radny- B. Dembończyk: Sprzedaż musi być w formie przetargu. 

Wójt- M. Wojciechowski: Taka jest proponowana uchwała. 

Radny- B. Dembończyk: Jeżeli wygra inna osoba wtedy nie będzie możliwości 

powiększenia działalności.  

Stanisław Janaska: Wystąpiłem 2 lata temu o sprzedaż w drodze przetargu. Wnioskujemy 

za przetargiem. 

Radny- B. Dembończyk: Obaj panowie za tym optują. 

Stanisław Janaska: Wystąpiłem o sprzedaż tej działki dwa lata temu. Wnioskujemy za 

przetargiem. Dwóch jest zainteresowanych. Jest to ważna, strategiczna dla nas działka. 

Radny- B. Dembończyk: Mam różne odczucia, mieszane. Myśmy już parę takich 

podchodów robili. Miał być parę lat temu budowany telebim i do niczego nie doszło. 

Trochę mam obawy. Proponuję żeby nie sprzedawać. Jestem sceptyczny, co do 

sprzedawania.  Muszę powiedzieć w ten sposób. Rok temu, panie Przewodniczący 

otrzymał pan pismo Przewodniczącego Związku Gmin Śląska Opolskiego na temat chęci 

przeprowadzenia szkolenia wśród radnych. Ja byłem na większości szkoleń, które 

odbywały się na początku mojej przygody z samorządem. Dwie rzeczy, które mi utkwiły 

to są następujące. Głównym zadaniem radnego, po tych szkoleniach tak wywnioskowałem, 

jest, że tak powiem uprawianie gimnastyki, jakie ruchy powinien radny wykonywać to się 

domyślacie i druga sprawa, taka, że pan Przewodniczący- pan Tomalik mówił, byłem 

kiedyś na spotkaniu burmistrzów w Małopolsce. Spotkało się dwóch burmistrzów, a jeden 

mówi powiedz mi jak to jest, że budżety mamy podobne, gminy mamy podobne, u ciebie 
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wszystko jakoś się kręci, a u nas nie za bardzo, a ten mu mówi, ja dam ci dobrą radę 

przestań oszczędzać i sprzedawać tak mówi pan Tomalik, zacznij zarabiać. Takie 

stwierdzenie. Myślę, że myśmy się już zagalopowali w tym sprzedawaniu. Żeby się nie 

okazało, że my kiedyś urząd gminy sprzedamy. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Przyjmując porządek obrad ta uchwała została 

wprowadzona zdecydowaną większością głosów, ja ją przeczytałem i moim obowiązkiem 

jest poddać ją pod głosowanie. 

Radny- J. Kołkiewicz: Pan Radny- Dembończyk wystąpił, ale mógł wystąpić ciut 

wcześniej. Podjęliśmy uchwałę, że sprzedamy działkę. 

Radny- B. Dembończyk: Głosowaliśmy czy wprowadzamy ją do porządku obrad, to jest 

zupełnie, co innego. To nie musi być sprzedawane. Teraz będzie uchwała podjęta. 

Radny- J. Kołkiewicz: Ja nie mówię teraz, ta poprzednia, dla firmy, która będzie 

kamienie zwozić. 

Radny- B. Dembończyk: Byłem przeciwny temu. 

Radny- J. Kołkiewicz: Trzeba było tą mowę wygłosić trochę wcześniej. Tutaj jest działka 

tylko 15 arów. Jest pan, który ma przy tym obiekt, zainwestował pieniądze, chce to 

rozbudować, chyba nie ma sensu mu przeszkadzać. 

Radny- U. Marks: Czy to jest działka rolna? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tak rolna. 

Pytanie, co to znaczy zarabiać? Pan radny ładnie powiedział zarabiać. Właśnie ja twierdzę, 

że w ten sposób będziemy zarabiać, tam powstanie, za co będą płacone podatki i za miast 

mieć 20 zł podatku rolnego na rok to może będzie parę tysięcy z tego. Proszę pamiętać, że 

od mienia gminnego nie ma dochodów. Na dzień dzisiejszy działka w Długomiłowicach 

generuje nam tylko koszty. My na to, żeby tam zrobić porządek, co roku wydajemy kilka 

tysięcy. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 

15 obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (11 

głosów „za”), od głosu wstrzymało się 3 Radnych- U. Marks, I. Mainka,  M. Polanik, 

przeciw głosował 1 Radny- B. Dembończyk. 

Ad. 9 Protokół Nr XXXIV/13 sesji Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 28.08.2013r. w 

drodze zarządzonego głosowania zostały przyjęty przez radnych (14 głosów „za”), 

wstrzymał się od głosu 1 Radny- M. Polanik. 
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Wójt Gminy- M. Wojciechowski przedstawił zestawienie zarządzeń podpisanych w 

okresie międzysesyjnym, od 29 sierpnia do 23 października 2013 r. stanowiące załącznik 

do protokołu. 

Ad. 10 Zapytania i interpelacje. 

Radna- S. Geller: Panie Wójcie, nieszczęsna Długa, Stara, kiedy w końcu coś ruszy bo 

mieszkańcy 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Firma już jest i pracuje, natomiast musimy z nią uzgodnić, 

żeby zrobiła ten odcinek, to jest uzgodnione tylko muszę uzgodnić kiedy tam wejdą. 

Radna- S. Geller: Dlaczego nie zaczęli stamtąd jak wiedzą, że średnio co miesiąc tam są 

awarie. 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Ponieważ, do pracy w tym miejscu trzeba się przygotować. To 

nie jest tylko, wejść i zacząć kopać. Musicie mieć świadomość, że jak wejdą zaczną kopać 

to nie macie wody, a więc to trzeba albo gdzieś zawory pozakładać, że z drugiej strony 

wodę dostarczyć. Do tego się trzeba przygotować.  

Radna- S. Geller: Raz na miesiąc i tak nie mamy wody, a tutaj teraz jak przyjdą mrozy, 

będą awarie znowu. 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Ale to nie macie wody jeden dzień. Musicie mieć 

świadomość,  że jak zaczną kopać to będziecie parę dni bez wody. 

Radna- S. Geller: To co oni teraz robią? 

Wójt- M.  Wojciechowski: Robią przyłącza na Naczysławskiej. Przełączają ze starego 

wodociągu do nowego na Naczysławskiej. 

Radna- S. Geller: Ja nie rozumiem dlaczego zaczęli tam gdzie nie ma awarii. 

Wójt- M.  Wojciechowski: Tłumaczę pani, że do tego odcinka trzeba się przygotować. 

Państwo musicie mieć świadomość, że będziecie parę dni bez wody, prawdopodobnie. 

Radna- S. Geller:  Ale ludzie są na to przygotowani. Oni czekają, aż w końcu coś ruszy. 

Sam pan mówił, że zaczną od ulicy Starej tam gdzie jest najwięcej awarii, a zaczynają tam 

gdzie w ogóle nie była liczona ulica Naczysławska. 

Wójt- M.  Wojciechowski: Była ta ulica liczona. 

Radna- S. Geller: Pan mówił ulica Stara i Długa.  

Wójt- M.  Wojciechowski:  Na ulicy Naczysławskiej jest też wodociąg z rur azbestowych. 

Jest część osób podłączona do nowego wodociągu, tego z pcv, który idzie z tyłu, a część 

jest jeszcze podłączona do starego azbestowego i chcemy ich przełączyć. Spokojnie, pani 

Geller, jesteście już bardzo blisko. 
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Radna- S. Geller: To już pan 2 lata temu mówił. Prawie od początku kadencji jak tutaj 

jestem to było mówione, że będzie wymiana rur azbestowych i jeszcze się nie doczekałam 

i prawdopodobnie jak tak dalej będzie to się nie doczekam. 

 Wójt- M.  Wojciechowski:  Doczeka się pani, gwarantuję. 

Radny- J. Ludwig: Chciałbym wrócić jeszcze do wystąpień państwa dyrektorów. Panie i 

Panowie dyrektorowie się napracowali. Efekt była taki, że myślę, że 75% informacji 

poszło w ścianę. Tego jest za dużo, jest to nie sprawne i dlatego, oszczędzając pracę tych 

dyrektorów i oszczędzając sobie czas, czy nie byłoby zasadne określić co my chcemy 

wiedzieć i to żeby nam przekazali. 

Przewodniczący Rady Gminy– K. Flegel: W zaproszeniu sformułowaliśmy zakres 

informacji. W miarę precyzyjnie już w zaproszeniu sformułowaliśmy, co przedstawić, 

napisaliśmy do 10 minut prezentację. W następnym roku, bo też taką sesję musimy zrobić 

dokładnie sprecyzujemy. 

Radny- J. Kołkiewicz: Ja tu mówiłem o tej jednej kartce przygotowane przez panią 

dyrektor z Mechnicy. Coś żeby może ta informacja była pod kątem o tej reorganizacji , co 

pan Wójt tutaj mówił. 

Z-ca Wójta- J. Domek: Ja mówię o konsolidacji. 

Radny- J. Kołkiewicz: Konsolidacja, reorganizacja, to o to chodzi. Połączyć szkoły, czy 

coś żeby pod tym kątem jakąś informacje przygotować, żeby na ten temat podyskutowali, 

nie na koniec kadencji tylko na początku stycznia. Zrobić może jedną sesję tylko 

poświęconą tego typu sprawie i byłoby trochę czasu, żeby coś zacząć robić. O tym się 

mówi od początku kadencji, a kadencja zaraz będzie koniec, jak zrobimy znowu sesję w 

sierpniu czy we wrześniu. Podyskutować, po prostu na takie tematy te prezentację się 

powtarzają. Coś żeby ruszyć. Podyskutować. 

Z-ca Wójta- J. Domek: My wiemy gdzie pacjent jest chory, w którym miejscu. Tak, że 

tutaj nie trzeba wielkich dyskusji tylko będzie potem ta decyzja państwa ostateczna. 

Radny- J. Kołkiewicz: Im wcześniej zaczniemy dyskutować, to być może kogoś zaboleć 

to już wcześniej się do tego przyzwyczai. 

Z-ca Wójta- J. Domek: To nie wiadomo, może później krótko szybko i załatwione, a jak 

będzie długo to będzie boleć dłużej. Sądzę tak na którejś z komisji poświęconą właśnie 

temu tematowi w nowym roku, będziemy robić już szczegółową analizę finansową z tego 

roku. Możemy poświęcić ewentualnie jakieś przymiarki do tak zwanej konsolidacji. Ona 

może być, że tak powiem wielokierunkowa. To już trzeba mieć dane konkretne, pracować 
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na konkretnych danych, a nie na przez przypuszczeniach. Sadzę, że jak to wszystko będzie 

to wtedy możemy cokolwiek zrobić. 

Radna- D. Rak: Na ostatnim posiedzeniu wspólnej komisji mówił pan, że fragment ulicy 

Długiej będzie robiony, czy coś się będzie działo w tej sprawie? 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Przygotowujemy dokumentację żeby złożyć wniosek też na 

ten kawałek. Mówiłem o podziale tej drogi na gminną i część transportu rolnego. 

Radna- D. Rak: Druga kwestia chyba 2, 3 tygodnie temu w Dziennik Gazeta Prawna 

ukazała się taka interpretacja Ministra Finansów, że opłata śmieciowa jest traktowana jak 

podatek i musi być poniesiona przez osoby indywidualne i podobno już niektóre urzędy 

gmin, już nie jest tak jak powinno być, bo ktoś za kogoś zapłacił, że być może będzie 

konieczność wydawania decyzji zwrotu tych pieniędzy, czy jest taki problem u nas w 

gminie? 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Jest to interpretacja, z którą wszyscy będą walczyć i nie 

wiadomo jak to się skończy. Ja wiem, że generalnie część gminy wnioskowała o to żeby to 

nie była opłata tylko żeby to był podatek bo wtedy podatki egzekwuje się przez urząd 

skarbowy. Gminy generalnie chciały się pozbyć problemu związanego z egzekucją tego 

podatku. Najlepiej byłoby to zrzucić na urząd skarbowy. Nie wiem jak to się skończy to 

jeszcze nie jest przesądzona sprawa. 

Radna- D. Rak: To się jakby robi sytuacja kuriozalna. 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Cały czas było mówione, że opłata za odpady będzie miała 

charakter nie podatku tylko opłaty w związku z tym nie trzeba wydawać decyzje itd. Jak 

będą miały być wydawane decyzje to będzie cała biurokracja. Podatek też może zapłacić 

ktoś inny to nie jest tak, że to musi zapłacić ta konkretna osoba. 

Radna- V. Nabrdalik: Na poprzedniej sesji podejmowaliśmy uchwałę o przekazaniu 

pewnej kwoty pieniędzy na warsztaty. Chodzi o dziewczynkę z Większyc, ona dalej chodzi 

po ulicy. Nic się nie ruszyło w tej kwestii? 

Skarbnik gminy- R. Słociak: Nic się nie ruszyło, bo czekam na jakiekolwiek 

porozumienie z miastem. 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Miasto nie dostało jeszcze pieniędzy. Muszą z nami zawrzeć 

porozumienie. 

Radny- W. Krybus: Jeżeli ta opłata za śmieci ma być podatkiem, czy można limitować 

ilość śmieci? 
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Wójt- M.  Wojciechowski: To musi być jasna interpretacja ministerstwa finansów i 

ministerstwa ochrony środowiska. My tego nie rozstrzygniemy, jak ministerstwa między 

sobą nie rozstrzygną. 

Radny- W. Krybus: Ten pan, który chce kupić działkę w Komornie, dwa lata temu złożył 

wniosek o wykup tej działki w Komornie. Dlaczego my o tym dowiadujemy się dopiero 

teraz? 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Dlatego, że w zeszłym roku zdecydowałem żeby nie 

przeznaczyć tego do sprzedaży. W tym roku miałem wątpliwości przedstawiłam to 

państwo. Proszę państwa, za gospodarkę mieniem komunalnym odpowiada wójt. W 

zeszłym roku wydawało mi się, że nie ma argumentów żeby to sprzedawać, w tym roku 

miałem wątpliwości, zapytałem państwa. Decyzja jest taka, jaka jest. 

Radny- B. Dembończyk: Mam prośbę taką właściwie do pana Wójta i pana 

Przewodniczącego na temat sprawozdania z działalności międzysesyjnej ja bym prosił 

żeby panowie zajrzeli do statutu tam jest wyszczególnione co powinno być.  

Radna- S. Geller: Do pana Wójta Domka, jak by pan mógł przekazać, poinformować ile 

w tym roku było nagród wójta, ewentualnie kto się ubiegał, ile zostało przyznane? 

Z-ca Wójta- J. Domek: Nagrody wójta otrzymali wszyscy dyrektorzy. Praktycznie, co 

roku je otrzymują. Oprócz dyrektorów była jedna pani, pozostali dyrektorze nie złożyli 

wniosków.  

Wójt- M.  Wojciechowski:  Mamy do rozstrzygnięcia jeszcze jedną kwestię. Na ostatnim 

wspólnym posiedzeniu komisji rozmawialiśmy, ja dalej powtarzam pytanie, jaką kwotę w 

projekcie budżetu umieścić na zakup samochodu dla straży pożarnej w Większycach? 

Radny- W. Krybus: Ja na komisji i ponawiam tą moją propozycję 250.000 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy– K. Flegel: Czy są inne propozycje? 

Radna- V. Nabrdalik: Nowy tyle nie kosztuje. 

Radny- J. Ludwig: Jestem za tą kwotę 250.000 zł, a dla mnie pewnego rodzaju 

argumentem za taką kwotą jest to, że na zebraniu rzekomo padły takie słowa, że gmina jest 

w stanie wydać 250.000 zł żeby kupić nowy samochód, a w tym czasie były takie 

możliwości że na resztę można było uzyskać dofinansowanie.  Żeby dotrzymać słowa 

proponuję żeby te 250.000 zł w tym budżecie przeznaczyć. 

Przewodniczący Rady Gminy– K. Flegel: Czy są inne propozycje? 

Radna- D. Rak: Ile tego dofinansowanie możemy dostać w tej chwili, czy coś się 

zmieniło? 



 
 

17 
 

Wójt- M.  Wojciechowski:  Według mojej wiedzy nic się nie zmieniło. Wnioski złożymy 

do jednej instytucji i do drugiej czyli do Zarządu Wojewódzkiego OSP i do Zarządu 

Głównego OSP. Fundusz finansuje to ale za pośrednictwem Zarządu Wojewódzkiego. Z 

rozmów telefonicznych wiem, że to jest tak, jak państwu wcześniej mówiłem, innych 

danych nie mam. Może być, że będą zwiększone środki może będzie więcej, nie potrafię 

odpowiedzieć. 

Ad. 11 Zamknięcia XXXV sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Reńska Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz. 1815. 

Protokołowała:  Aleksandra Kapuścińska 

 


